

English version, please see below!



Ausschreibung im Excellent Research Support Program

Cluster Development Program

1. Ausschreibungsrunde

März 2021

Das **Cluster Development Program** ist eine Förderlinie im *Excellent Research Support Program (ERSP)* der Universität zu Köln. Das Ziel der Förderlinie **Cluster Development Program** ist es, Forschungsinitiativen an der Universität zu Köln in der Vorbereitung von Anträgen für DFG Exzellenzcluster zu unterstützen.

Antragsberechtigung

Antragsberechtigt sind Professor*innen (C3, C4, W2, W3) der Universität zu Köln, die gemeinsam mit exzellenten Wissenschaftler*innen eine Antragstellung im nächsten Ausschreibungsverfahren der DFG zur Förderung von Exzellenzclustern planen.

Auswahlverfahren

Das Programm ist inhaltlich/thematisch nicht eingeschränkt. Alle Vorhaben, die für die strategische Forschungsentwicklung der Universität von Bedeutung sind, können gefördert werden.

Bitte kontaktieren Sie die zuständigen Projektmanager*innen in der Abteilung Großprojekte des Dezernats Forschungsmanagement für ein Beratungsgespräch. Ein Beratungsgespräch ist obligatorisch.

Die **Antragsunterlagen** sind auf Englisch (nach Rücksprache auf Deutsch) über das Webportal des Excellent Research Support Programs (<https://funding.uni-koeln.de/>) bis zum

15. Juli 2021 (Ausschlussfrist)

einzureichen.

Umfang der Förderung

Projekte werden mit bis zu 300.000 € p.a. für vier Jahre gefördert. Details zu den Antragsunterlagen sowie zur Mittelverwendung finden Sie in den Richtlinien für das Cluster Development Program.

Ihre Ansprechperson für Beratungsanfragen

Nelli Nokkala (tel. 0221 470 7458)

Team [Interne Strategische Förderungen](#)

Abteilung Großprojekte, Dezernat Forschungsmanagement

funding@verw.uni-koeln.de



1st Call for

Cluster Development Program

March 2021

The **Cluster Development Program** is a funding line within the *Excellent Research Support Program (ERSP)* of the University of Cologne (UoC). The aim of the **Cluster Development Program** is to support research initiatives at the University of Cologne in preparing proposals for DFG Clusters of Excellence.

Eligibility

All UoC professors (C3, C4, W2, W3) who are – together with excellent researchers - planning to submit a proposal in the DFG's next call for EXC are eligible to apply.

Selection Process

The program is not restricted in regards to content or topic. All projects being relevant for the strategic development of research at the University can be funded.

Please contact the responsible project managers in division “Large Scale Projects” of the Department “Research Management” for a consultation. This consultation is obligatory for all applicants.

Applications are to be submitted in English via the web portal of the Excellent Research Support Programme (<https://funding.uni-koeln.de/>) by

July, 15, 2021

For submitting proposals in German please contact Department “Research Management”

Funding

Projects are funded with up to €300,000 p.a. for four years. Please refer to the guidelines of the Cluster Development Program for details on application documents and use of funds.

Your contact person for inquiries

Nelli Nokkala (phone 0221 470 7458)

Team [Internal Strategic Funding](#)

Large Scale Projects | Department Research Management

funding@verw.uni-koeln.de